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Vestea: Este nevoie de 3 miliarde lei pentru a ajunge la zi cu platile la proiectele

prin CNI, PNDL, ’Saligny’

Ministrul Dezvoltarii, Adrian Vestea, a informat, joi, ca, potrivit evaluarilor, în prezent, este nevoie de

aproximativ 3 miliarde lei pentru a se ajunge cu platile la zi la proiectele în derulare prin Compania

Nationala de Investitii, Programul National de Dezvoltare Locala 1 si 2 si Programul "Anghel Saligny".

 

Potrivit lui Vestea, totodata, la Secretariatul General al Guvernului se centralizeaza solicitarile de la toate unitatile

administrativ-teritoriale privind necesarul de fonduri, urmând ca în sedinta de Guvern de saptamâna viitoare sa se

faca o alocare bugetara, convenita cu Ministerul Finantelor, din Fondul de rezerva la dispozitia Executivului,

pentru echilibrarea bugetelor autoritatilor publice locale.

 

"Daca ne raportam la proiectele pe care le avem în derulare, (...) fiecare dintre aceste proiecte are un anumit grad

de implementare. Pe masura ce reusesc sa depaseasca procedurile de achizitie si sa înceapa implementarea acestor

proiecte, vor veni cu situatii de plata pe care noi vom face pe cât posibil sa le platim în cel mai scurt timp. (...) Eu

pot prezenta situatiile pe care le gestionam la nivelul Ministerului Dezvoltarii prin programele care le avem în

implementare si, conform evaluarilor facute de catre noi, avem, astazi, pentru a ajunge cu platile la zi, nevoie de

aproximativ 3 miliarde lei pe Compania Nationala de Investitii, PNDL 1 si 2 si, de asemenea, Programul Anghel

Saligny", a afirmat Vestea, întrebat, dupa sedinta de Guvern, de câti bani ar avea nevoie primariile pentru

acoperirea nevoilor la sfârsit de an.

 

Întrebat în legatura cu solicitarile primariilor pentru asigurarea functionarii unitatilor administrativ-teritoriale,

ministrul a explicat ca acestea se centralizeaza la SGG.

 

"În prezent, se centralizeaza, stiu ca exista pe circuit, prin intermediul Secretariatului General al Guvernului,

solicitari de la toate unitatile administrativ-teritoriale pentru a prezenta situatia cu care se confrunta referitor la

arierate, la plata utilitatilor, daca au de facut plati în urma deciziilor judecatoresti, daca au avut situatii în care au

avut calamitati si alta aspecte de genul acesta. Pâna la începutul saptamânii viitoare, vom centraliza toate aceste

situatii, urmând ca în sedinta de Guvern de saptamâna viitoare sa existe o alocare bugetara pe care o vom conveni

împreuna cu Ministerul de Finante pentru a da sume din Fondul de rezerva la dispozitia Guvernului pentru

echilibrarea bugetelor autoritatilor publice locale", a mentionat Adrian Vestea.

 

El a precizat ca SGG, prin intermediul Prefecturilor, a cerut primariilor sa comunice necesarul pentru sfârsitul

anului.

 

"Fiecare Prefectura a trimis o circulara tuturor unitatilor administrativ-teritoriale pentru a prezenta situatiile cu care

se confrunta la finele acestui exercitiu financiar", a adaugat ministrul.

 

Adrian Vestea a adaugat ca, "în mare masura", Primariile au putut gestiona aspectele legate de plata salariilor.

 

"Fiecare dintre aceste unitati administrativ-teritoriale au functionat si pâna în prezent prin sume care au fost alocate

în decursul timpului prin bugetele de echilibrare. Doar la modul acesta pot functiona si pot sa închida exercitiul

bugetar. (...) Aceste lucruri cred ca ar fi putut fi de notorietate atâta vreme cât salariatii nu si-ar fi primit drepturile,

ar fi ramas în urma cu datoriile la utilitati. Totusi ne aflam în luna noiembrie, la jumatatea lunii noiembrie, mai

avem o luna jumatate pâna la închiderea exercitiului financiar, cred ca în mare masura au putut gestiona toate

aceste aspecte", a indicat el.

 

Legat de solicitarile a 250 de primarii de derogare de la ordonanta privind plafonarea cheltuielilor la sfârsit de an,
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Vestea a spus ca va fi o discutie, luni, la Ministerul Finantelor pe aspectele sesizate.

 

"Suntem în etapa în care am centralizat toate aceste solicitari. Sunt aspecte care sunt obiective. Spre exemplu, sunt

Primarii care în prezent au primit acceptul CAIL (Comisia de Autorizare a Împrumuturilor Locale) de a avea în

derulare credite de la banci. În situatia în care aceste credite nu vor fi trase pâna la finele anului pentru obiectivele

de investitii, vor trebui sa plateasca comisioane de dezangajare si comisioane de neutilizare a acestor credite si

cred ca ar trebui sa existe aceasta flexibilitate de a le permite sa acceseze aceste credite si de a face platile pentru

lucrarile care sunt în curs de implementare. De asemenea, sunt si aspecte care tin de cheltuieli materiale, cum sunt

evenimentele de sfârsit de an, sarbatoarea de 1 Decembrie, sarbatoarea de Craciun si de sfârsit de an. Toate aceste

cheltuieli trebuie sa se încadreze în plafoanele care au fost stabilite. Nu se va lua nicio derogare doar în

exclusivitate pentru o anumita Primarie. Se vor crea niste proceduri care vor fi adoptate în situatia în care se vor

lua pentru toate unitatile administrativ-teritoriale", a evidentiat ministrul Dezvoltarii. 
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